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Mijnheer de Voorzitter, geachte aanwezigen, 
 
De fractie AB wil beginnen met een woord van dank voor de ambtelijke samenstellers van de 
voorliggende programmabegroting. Het is altijd een hele klus alle beleidsvoornemens en 
ideeën van uw College en de Raad tijdig en helder in een boekwerk te vervatten.  
 
Ook om alle cijferwerk op de juiste en wettelijk voorgeschreven manier elk jaar op gelijke 
wijze te presenteren is geen sinecure. Immers, met een paar schilderachtige tabelletjes en 
wat huis, tuin en keuken geknutsel met de gegevens kan zomaar een suggestief, vertekend 
en naar elk gewenst model beeld van de werkelijkheid worden geschapen. Maar dit terzijde, 
dit zal wel terugkomen in de 66e middagmatinee. We laten ons verassen….. 
 
Voorzitter, nu het serieuze werk 
Voor gemeenten wordt het steeds moeilijker hun begroting in balans te brengen en te 
houden. De duur van de economische malaise en de optelsom van bezuinigingen door het 
Rijk zijn hier de voornaamste oorzaken van. Binnen de voorliggende begroting is er voor de 
lange termijn een aanzienlijke financiële druk waarvoor op korte termijn oplossingen 
aangedragen moeten worden. 
 
In deze financieel zorgelijke tijden is het daarom noodzakelijk om keuzes te maken. Immers 
de financiële positie van de gemeente is ontoereikend om invulling te geven aan alle 
ambities. Er bestaat dan ook een behoorlijk spanningsveld tussen voorhanden middelen en 
op de gemeente afkomende opgaven (waaronder de drie D’s) waarvoor naast alle 
opgevoerde taakstellingen een structurele invulling dient te worden gegeven aan een tekort 
van ruim € 600.000.  
 
Met het gesloten coalitie akkoord wel degelijk in het achterhoofd heeft dit tot gevolg dat de 
aandacht van de fractie AB allereerst op dit genoemde spanningsveld gericht zal zijn 
alvorens wij nieuw beleid zullen vaststellen. De kwaliteit van de dienstverlening zal 
maatschappelijk verantwoord moeten blijven en als dat met de gegeven financiële middelen 
niet haalbaar blijkt te zijn zullen we daar direct op moeten inspringen. 
 
Programma openbare orde en veiligheid 
 
Straatoverlast AB heeft een artikel 41-brief gezonden over de bezuinigingsmaatregel van 
het Rijk met betrekking tot de vergoeding die gemeenten krijgen voor de aanpak van de 
straatoverlast. De fractie AB vraagt uw College vandaag inhoudelijke duidelijkheid te 
verschaffen over de gestelde vragen en hiernaast duidelijkheid over of en hoe deze 
maatregel in de voorliggende begroting is verwerkt. 
 
Programma verkeer, vervoer en waterstaat 
 
Oplossen van kleine knelpunten Hoe zal het overschot op de in 2014 beschikbaar 
gestelde middelen voor het oplossen van kleine knelpunten ad € 30.000 euro in 2015 worden 
ingezet? Zijn alle kleine knelpunten al opgelost en indien niet waaruit kan oplossing dan 
worden gefinancierd? 
 



 
Molenstraat Kan de reconstructie van de Molenstraat worden losgekoppeld van de 
reconstructie van het Walramplein? Dit om de doorgang van de reconstructie van de 
Molenstraat niet afhankelijk te laten zijn van nog te vinden dekking van het veel grotere 
project Walramplein en alle onzekerheid die daarmee samenhangt met betrekking tot nog te 
verkrijgen provinciale subsidies. Kunnen de kosten van de reconstructie van de Molenstraat 
niet worden betaald uit het centrumplan? 
 
Programma Economische Zaken 
 
Leeuw Brouwerij In de begroting wordt door uw College gesteld dat ook in 2015 de 
gemeente en provincie het voortouw moeten nemen om tot een invulling van het terrein te 
komen. Betreft het hier een hernieuwde marktverkenning of actief de markt instappen om 
investeerder/ontwikkelaars te vinden voor de hernieuwde invulling of wil men daadwerkelijk 
“financieel” de boer op gaan om marktpartijen over de streep te trekken? 
Voor consolidatie van gebouwen en in het bijzonder voor het definitieve voorstel in 2015 
over de stuwsituatie waarbij hoogwaterproblematiek en de problemen met betrekking tot de 
vismigratie worden opgelost, zijn geen middelen in de nu voorliggende begroting voorzien. 
Klopt dit? 
 
Kasteel Oost In 2014 zal volgens uw College duidelijkheid ontstaan op welke wijze Kasteel 
Oost met de gemeente verbonden blijft en hoe de nieuwe eigenaar/huurder verhoudingen 
komen uit te zien. Wat zijn de laatste ontwikkelingen in deze?  
 
Evenementen en citymarketing Uw College wil in 2015 zo mogelijk samen met 
particuliere organisatoren weer een aantal grotere evenementen verwerven. Welke middelen 
wil men hiervoor inzetten en aan welke evenementen passend binnen de recent vastgestelde 
evenementennota moet hier gedacht worden?  
Het valt de fractie AB op dat er relatief weinig (financiële) aandacht wordt besteed aan 
kleinere evenementen. Specifiek hiervoor is geen geld gereserveerd en dienen de gelden 
hiervoor uit andere “potjes” gehaald te worden. Het kan echter voorkomen dat deze 
“incidentele subsidies” niet toereikend zijn of niet verstrekt worden omdat niet aan alle 
criteria wordt voldaan. Hoe denkt uw College hierover in oplossende sfeer richting de kleine 
evenementen met name in de woonwijken buiten Valkenburg-centrum? De fractie AB hecht 
hier grote waarde aan. 
 
Programma Cultuur en Recreatie 
 
Monumenten Uw College wil op het vlak van monumenten beleid ontwikkelen waardoor 
het geheel van de monumenten mede beeldbepalende drager wordt van de stedelijke 
verblijfsruimte en daardoor van de toeristische voorraad. Een nobel streven, zeker binnen 
gewijzigde wetgeving sinds 2012. Echter hoe denkt uw College in een mogelijke 
cofinanciering van de provincie te kunnen voldoen? Waaruit worden de gelden gegenereerd 
voor gemeentelijke bijdrage(n). In welke vorm ziet uw College kansen voor herbestemming 
van monumenten en hoe verhoudt deze ontwikkeling zich binnen het “nieuwe” Provinciaal 
Omgevingsplan Limburg? 
 
Accommodatiebeleid In de begroting wordt vermeld dat uw College de opdracht 
meegekregen heeft de haalbaarheid van een tweetal kunstgras-, hybride of 
natuurgrasvelden op de voetbalcomplexen in Valkenburg (in combinatie met de herinrichting 
van het sportcomplex) en Berg en Terblijt nader te onderbouwen en de mogelijkheden tot 
een opwaardering van de overige vier daarin mee te nemen. In welke vergadering is door de 



Raad besloten dat in Valkenburg de haalbaarheid (in combinatie met de herinrichting van het 
sportcomplex) dient te worden getoetst? En vanuit welke middelen wordt deze eventuele 
herinrichting boven de aanleg van één kunstgrasveld gefinancierd?  
 
Subsidies verenigingen In de voorliggende begroting is vanaf het planjaar 2016 rekening 
gehouden met een verdergaande korting op de subsidies aan vereniging oplopend tot 
€ 89.011. De fractie AB vindt dit geen goed signaal naar de verenigingen als cement van 
onze samenleving. 
 
Subsidies KCR Wat gaat er gebeuren met de subsidie voor de KCR en waarom draait deze 
niet mee onder hetzelfde regime als de overige subsidies in het kader van de herijking van 
het subsidiebeleid. Zoals het er nu uitziet ontvangt de KCR geen subsidie meer met ingang 
van 2015. De fractie AB vindt dit geen goede zaak. Graag een reactie van uw College. De 
fractie AB is voornemens om hier eventueel een motie ten gunste van de KCR over in te 
dienen. 
 
Programma onderwijs 
 
Onderwijs algemeen Doordat de gemeente per 01-01-2015 niet meer verantwoordelijk is 
voor het buitenonderhoud van de scholen zal er een aanpassing moeten komen van het 
huisvestingsplan 2012-2017. Om de keuze voor het in stand houden van alle bestaande 
basisscholen in de gemeente gestand te kunnen doen, willen wij van uw College de 
toezegging dat de Raad bij de evaluatie wordt betrokken. 
De veranderingen in de voorschoolse educatie en het aanbieden van scholen van passend 
onderwijs zullen de komende jaren een stempel drukken op zowel de financiële als 
onderwijskundige aspecten van het onderwijs. Ook hier is het van belang dat de Raad tijdig 
geïnformeerd wordt zodat (voor zover het geen wettelijke verplichtingen betreft) hier keuzes 
in gemaakt kunnen worden en kaders kunnen worden gesteld. 
 
Zwemonderwijs Het zwemonderwijs wordt niet meer vergoed. Hoe denkt uw College 
bijstandsgezinnen te kunnen helpen bij het laten schoolzwemmen van hun kinderen met 
ingang van 2016? 
 
Programma sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening 
 
De activiteiten die hieronder vallen, staan al een tijd in de schijnwerpers. Vanaf 01-01-2015 
zullen er op het gebied van jeugd, werk en zorg de nodige veranderingen plaatsvinden die 
voor de gemeente een enorme uitdaging zullen vormen. De afgelopen twee jaar zijn gebruikt 
om per 01-01-2015 goed beslagen ten ijs te komen. Vraag aan uw College: kunt u ons 
aantonen dat de gemeente Valkenburg aan de Geul hierop is voorbereid? 
 
Valkenburg aan de Geul heeft ervoor gekozen om een regionale samenwerking aan te gaan. 
De fractie AB is voorstander van deze samenwerking als in de toekomst blijkt dat deze 
structureel een kwalitatieve meerwaarde oplevert. Daarvoor zullen de verschillende project-, 
stuur- en beleidsgroepen transparant moeten opereren en hun bevindingen delen met de 
Raad. De hele operatie is immers bedoeld om meer en meer uit te gaan van de behoeftes 
van de burgers en hem of haar meer in zijn eigen “kracht“ te zetten. 
 
Verwacht uw College dat als gevolg van de landelijke ontwikkelingen van de AWBZ de 
capaciteit van de verpleeg,- en verzorgingshuizen in de gemeente Valkenburg aan de Geul 
toereikend blijft. Of dienen deze te krimpen of uit te breiden? Op welke termijn denkt uw 
College een nota te kunnen presenteren over dit onderwerp 



 
 
Zelfsturing en leefbaarheid in de kernen In 2015 zullen de kernambtenaren worden 
vervangen door kerncoördinatoren. De Raad, cq de regiegroep zelfsturing, heeft hier geen 
enkele rol in gespeeld. De vraag in deze is niet of de Raad in stelling moet worden gebracht 
maar hoe! Gaat dit nog gebeuren? 
De afgelopen periode was voor de kernoverleggen een door de Raad gevoteerd bedrag voor 
projectsubsidies beschikbaar. De fractie AB zou graag willen weten waar dit bedrag aan 
uitgegeven is en het financieel te evalueren. De fractie AB vindt dat we projecten moeten 
blijven stimuleren en dat we hier structureel een bedrag voor vrij moeten maken. We denken 
hierbij aan een bedrag van € 35.000 naar rato verdeeld over de diverse kernoverleggen.  
 
Participatiewet Het project “Heuvelland werkt” is erop gericht om zoveel mogelijk mensen 
met een afstand tot de arbeidsmarkt aan werk te helpen. Is het mogelijk om de resultaten 
die in 2015 geboekt worden inzichtelijk te maken zodat per 01-01-2016 alle thema’s in volle 
omvang uitgevoerd kunnen worden? 
 
Maatwerkvoorziening Inkomstenondersteuning De fractie AB is zeer benieuwd hoe 
deze maatwerkvoorziening in de praktijk gaat werken. Krijgen de juiste mensen 
ondersteuning? Hoeveel bedraagt die ondersteuning dan? Wat is het budget voor deze 
voorziening? 
 
Armoede- en schuldenbeleid Er bestaan bij de fractie AB nog veel onduidelijkheden over 
het uiteindelijk te voeren beleid. Blijft het bestaande beleid gehandhaafd totdat het nieuwe 
beleid wordt ingevoerd? 
 
Jeugdwet Als er één thema is waarbij het voor Valkenburg aan de Geul belangrijk is om 
samenwerking te zoeken in de regio, dan is het wel de Jeugdwet. De transitie is inmiddels 
achter de rug en er is een start gemaakt met de transformatie. Hierbij is een belangrijke taak 
weggelegd voor het Sociaal Team. Voor de Raad is het van eminent belang dat zij de 
mogelijkheden krijgen aangereikt om het proces te monitoren en tijdig geïnformeerd 
worden. 
 
WMO Een geheel nieuwe doelgroep waar de gemeente  de verantwoordelijkheid over krijgt. 
Beleidsplannen zijn vastgesteld en 2015 wordt een “overgangsjaar” waarin, in de 
wetenschap dat de huidige zorg gecontinueerd kan worden, ervaringen kunnen opgedaan 
worden om beleid vast te stellen voor de jaren daarna. Ook hier geldt weer dat transparantie 
leidt tot een discussie van waaruit nieuw beleid kan worden vastgelegd. 
 
Communicatie 
 
Klantvriendelijkheid en een goed luisterend oor kunnen ook kostenbesparend werken, 
mensen hoeven dan maar één keer hun vraag te stellen. Hoe is de stand van zaken met 
betrekking tot de kanteling van de organisatie? Wat is de stand van zaken met betrekking tot 
het Klanten-Contact-Centrum, ook financieel gezien, en wat is de stand van zaken met 
betrekking tot de gebouwelijke aanpassing van het gemeentehuis? 
 
Voorzitter, tot zover in 1e termijn 


